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Møteinnkalling 
 
 

Utvalg: Seiland/Sievju nasjonalparkstyre 
Møtested: Nasjonalparkkontoret, Alta Havn 
Dato: Mandag 18. november 2024 
Tidspunkt: 12.00 
 

Eventuelt forfall meldes snarest til personlig vara og til nasjonalparkforvalter Ingunn Ims 
Vistnes på telefon 41 43 44 01. Vararepresentanter møter etter nærmere beskjed. 

  

Saksliste 

ST 16/2024 Godkjenning av innkalling og saksliste 

ST 17/2024 Valg av medunderskriver 

RS 6/2024 Protokoller fra styremøtene 25.08.24 og 10.09.24 

ST 18/2024 Søknad om bygging av laksehytte i Bårdfjorden 

ST 19/2024 Regnskap 2024 

RS 7/2024 Status for kjørespor- og kloppeprosjektet 

ST 20/2024 Møtekalender 2025 og årsrapport 2024 

ST 21/2024 Innmelding av behov for tiltaksmidler (bestillingsdialog) for 2025 

ST 22/2024 Innmelding av behov for driftsmidler for 2025 

DS 1/2024  Tillatelse til lavtflyging og landing med helikopter i Seiland nasjonalpark for å 
fly inn kraftfôr til rein – Reinbeitedistrikt 24 A 

RS 8/2024 Orienteringssaker fra forvalter 

ST 23/2024 Eventuelt 
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ST 16/2024 Godkjenning av innkalling og saksliste 

Forvalters innstilling 

Innkalling og saksliste godkjennes.  

 

ST 17/2024 Valg av medunderskriver 

Forvalters innstilling 

Xxxx velges til å signere protokollen sammen med styreleder.  

 

RS 6/2024 Protokoll fra styremøtene 25.08.24 og 10.09.24 

Vedlegg: Protokoll fra styremøtene 25.08.24 og 10.09.24 

Forvalters innstilling 

Seiland/Sievju nasjonalparkstyre tar protokollene fra styremøtene 25.08.24 og 10.09.24 til 
etterretning.  
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SEILAND/SIEVJU 
NASJONALPARKSTYRE   Saksfremlegg  

 

   

 Saksbehandler: Ingunn Ims Vistnes 

Dato: 11.11.2024 

 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 

Seiland/Sievju nasjonalparkstyre ST 18/2024 18.11.2024 

 

Søknad om bygging av laksehytte i Seiland nasjonalpark – Jens 
Oddvar Johannes Ring 

 

Forvalters innstilling 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre avslår søknaden til Jens Oddvar Johannes Ring om 
bygging av laksehytte i Seiland/Sievju nasjonalpark. Landskapet i nasjonalparken er vernet 
mot inngrep av enhver art, inkludert oppføring av bygninger, jf verneforskriften for Seiland 
nasjonalpark § 3 pkt 1.1. Verneforskriften åpner ikke opp for å gi tillatelse til denne type tiltak.  

Vilkårene for å gi dispensasjon etter naturmangfoldloven § 48 er ikke oppfylt da tiltaket 
strider mot vernevedtakets formål og kan påvirke verneverdiene nevneverdig. En 
dispensasjon vil kunne skape presedens for liknende søknader, og bidra til å uthule vernet.  

 

Saksopplysninger 

Søknaden 

Jens Oddvar Johannes Ring skriver i søknad pr e-post 15.08.24:  

Søker herved å sette opp ei laksehytte ved Elvestrand i Bårdfjorden. 

Har ei hytte i Storbukt som jeg bruker når jeg fisker laks. Da den er utsatt for vær og vind 
feks. vestavind og havsjø, har jeg ikke mulighet for å komme meg i land, det er med livet 
som innsats. 
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Derfor søker jeg å sette opp ei laksehytte inne i Bårdfjordbotn der det er skjermet for vind og 
havsjø. 

Sender et kart oversikt dær hvor jeg har merket av hvor laksehytta skal stå. 

Håper på et positivt svar. 

Mvh Jens Oddvar Johannes Ring  

 

Søker sender over tegninger av hytta 10.09.24, se under. Hytta vil ha utvendige mål på 367 x 
502 cm (18,4 m2), og innvendige mål på 330 x 452 cm (14,9 m2).  

          

 

Søker opplyser i mail 19.09.24 at han vil bruke lecastein og stein til grunnarbeidet, og at det 
ikke vil være behov for graving, boring eller liknende. Høyde på hytta vil være 2,5 meter.  



5 
 

Stedet 

 

Eiendom 8/1 i Hammerfest kommune eies av FeFo, og er markert med gult på kartet over. 
Det er noen uavklarte grunneierforhold innenfor eiendom 8/1 i Bårdfjorden, men forvalter 
vurderer at dette ikke har betydning for nasjonalparkstyrets behandling av søknaden. Søker 
må selv innhente grunneiers tillatelse til eventuell bygging.   

Det finnes én hytte i Bårdfjorden pr i dag, den ligger i Storvika og eies av søker og hans 
familie. Søker skriver at det er vanskelig å komme i land i Storvika ved spesielle vær- og 
vindforhold, for eksempel vestavind. Han ønsker derfor en hytte på Elvestrand som ligger 
mer «skjermet for vind og havsjø».  

Siden 2009 har søkeren Jens Oddvar Johannes Ring drevet med sjølaksefiske på plass 
H246 ytterst på Bårdfjordneset i fire år; i 2009, 2010, 2017 og 2024 (kilde: Lakseregisteret). 
Plassen H246 er en del av eiendom 8/5 i Hammerfest kommune, som er registret som 
uskiftet bo eid av etterkommere i familiene Arild og Thomassen. Søker er ikke selv eier av 
lakseplassen, og er derfor avhengig av tillatelse fra grunneier for å fiske her.  
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Elvestrand hvor søker ønsker å bygge.  

 

Bårdfjorden med omsøkt plassering for laksehytte, hytta til familien Ring og lakseplass H246 
som søker har fisket på i fire år siden 2009. Lakseplassen tilhører eiendom 8/5 ytterst på 
Bårdfjordneset, og er registrert som uskiftet bo i familiene Arild og Thomassen.  

I 2023 la en fisker fra Sørøya ut en stor fortøyningsbøye utenfor Elvestrand, uten å ha søkt 
om tillatelse. Nasjonalparkstyret ga dispensasjon til dette i ettertid. Bøyen er jevnlig i bruk, og 
har ført til noe økt trafikk også på land.  
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Forskrift og lovverk 
Søknaden blir vurdert etter:  

• Forskrift om vern av Seiland nasjonalpark 
• Naturmangfoldloven 
• Forvaltningsplan for Seiland nasjonalpark – Sievjju álbmotmeahcci (2017) 

 

Forskrift om vern av Seiland nasjonalpark  

Seiland/Sievju nasjonalpark ble opprettet i 2006. Formålet med nasjonalparken er blant 
annet «å bevare et alpint kystlandskap med et egenartet og variert biologisk mangfold, sikre 
variasjonsbredden av naturtyper i regionen, bevare landskapsformer og særpregede 
geologiske forekomster og verne om kulturminner.» (Verneforskriften § 2).  

Nasjonalparken er i utgangspunktet vernet mot inngrep av enhver art, inkludert oppføring 
eller ombygging av bygninger (verneforskriften § 3 pkt 1.1). Bestemmelsene er ikke til hinder 
for vedlikehold av eksisterende bygninger (§ 3 pkt 1.2b). Nasjonalparkstyret kan gi tillatelse 
til ombygging og utvidelse av eksisterende bygninger (§ 3 pkt 1.3a).  

Nasjonalparkstyret kan vurdere dispensasjon til oppføring av nye bygg i forbindelse med 
reindrift, landbruk og oppsyn (§ 3 pkt 1.3c), oppføring av åpne koier til bruk for allmennheten 
i forbindelse med tradisjonelt friluftsliv (§ 3 pkt 1.3h), eller oppføring av anlegg for Kystverket 
(§ 3 pkt 1.3i). Søkes det om andre typer nybygg, må det vurderes om det er hjemmel i 
naturmangfoldloven § 48 for å gi dispensasjon til tiltaket.   

 

Naturmangfoldloven 

Ifølge naturmangfoldloven (nml) § 7 skal søknaden vurderes etter de miljørettslige 
prinsippene i nml §§ 8-12.  

Nasjonalparkstyret kan i spesielle/særlige tilfeller vurdere dispensasjon fra verneforskriften 
etter naturmangfoldloven § 48. Nml § 48 åpner opp for at det kan gis dispensasjon dersom 
tiltaket ikke strider mot vernevedtakets formål og ikke kan påvirke verneverdiene 
nevneverdig, eller dersom sikkerhetshensyn eller hensynet til vesentlige samfunnsinteresser 
gjør det nødvendig. Bestemmelsen skal være en sikkerhetsventil for tiltak som ikke kunne 
forutses på vernetidspunktet. Miljødirektoratet har i rettleder M106-2014 lagt til grunn en 
snever tolkning av paragrafen.  

 

Forvaltningsplan for Seiland nasjonalpark – Sievjju álbmotmeahcci (2017) 

Forvaltningsplanen utdyper forskriften for Seiland nasjonalpark. I kapittel 4 er det vedtatt 
retningslinjer for forvaltningen ved saker om eiendom og byggverk.  

Forvaltningsplanen presiserer at det ikke er åpning for å tillate oppføring av nye private hytter 
og byggverk. Et unntak er naust, som kan tillates oppført, men kun i tilknytning til 
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eksisterende hytter. Et naust skal være en «avlang, uisolert bygning i en etasje, med port for 
inn- og uttransportering av båt.»  

Verneforskriften åpner for å tillate nye hytter i forbindelse med reindrift, landbruk og oppsyn. 
Forvaltningsplanen utdyper at det ved slike søknader skal vektlegges søkerens behov for det 
omsøkte inngrepet og om tiltaket kan plasseres utenfor nasjonalparken. Områder med stort 
artsmangfold eller særskilt sårbare områder skal ikke berøres. Slike hytter skal kun benyttes 
til reindrift, landbruk eller oppsyn, og skal fjernes dersom de ikke lenger brukes til dette.  

 

Vurdering 
Oppføring av nye private bygg er ikke tillatt i Seiland/Sievju nasjonalpark, jf verneforskriften § 
3 pkt 1.1. Det omsøkte tiltaket vil ligge langt fra andre hytter, og kan ikke regnes som naust i 
tilknytning til eksisterende hytte.  

De spesifiserte dispensasjonsbestemmelsene åpner opp for å tillate nye bygninger i 
forbindelse med landbruk. Man kan argumentere med at sjølaksefiske tradisjonelt har vært 
en del av landbruket på Finnmarkskysten. Fiske er imidlertid omhandlet i et eget punkt etter 
landbruk, § 3 pkt 1.3f, der man åpner opp for å tillate nødvendige fortøyningsfester for 
fiskeredskap og båter. Det er ikke nevnt eget husvære for fiskerne under dette punktet.  

Den omsøkte laksehytta er beskjeden i størrelse, og vil ikke kreve store terrenginngrep. 
Inngrepet er likevel stort, da det vil føre til at nasjonalparken får en ny hytte på en ellers 
inngrepsfri kyststrekning (nml § 10). Med hytte følger også mulighet til å søke om naust og 
brygge i henhold til verneforskriften. Laksehytta vil ligge nær sjøen og dermed synlig for alle 
som besøker Bårdfjorden med båt.  

En dispensasjon til bygging i denne saken vil danne presedens og vil trolig føre til flere 
liknende søknader. Dersom fire år med registrert sjølaksefiske på en lånt lakseplass er 
tilstrekkelig til å få lov til å bygge laksehytte i nasjonalparken, vil det være flere som er i 
samme situasjon. Det kan også føre til at flere års bruk av lakseplasser på FeFo-grunn kan 
gi grunn til å søke om bygging av laksehytte. Pr i dag er det 5 ledige lakseplasser på FeFo-
grunn innenfor Seiland nasjonalpark, som kan tildeles for tre år av gangen.  

Bårdfjorden tilbyr skjermede holmer og skjær nær storhavet, og fjorden har derfor et rikt 
dyreliv. Fjorden er leveområde for rødnebbterne, fiskemåke (sårbar art), gråmåke (sårbar 
art), svartbak, rødstilk (nær truet), tjeld (nær truet), laksand, siland, skarv, alke (sårbar art), 
steinvender (nær truet), sangsvane, sandløper og storspove (truet), hvorav mange av artene 
hekker på holmene og øyene i fjorden. I tillegg er rovfugl som havørn og tårnfalk registrert i 
fjellveggene rundt Bårdfjorden, mens havert, steinkobbe, springere og nise er registrert i 
fjorden. Kunnskapsgrunnlaget vurderes som tilstrekkelig på land (nml § 8), men med noe 
manglende kunnskap i sjø (nml § 9).  

Ut fra regelverket til Seiland/Sievju nasjonalpark gitt i verneforskriften, forvaltningsplanen og 
naturmangfoldloven, finner forvalter at det ikke er rom for å gi dispensasjon til dette tiltaket. 
Laksehytta vil være et nytt byggverk i et ellers inngrepsfritt område med stort artsmangfold 
og store naturverdier, og det er sannsynlig at tiltaket er i strid med verneformålet og kan 
påvirke verneverdiene nevneverdig, jf nml § 48. Behandlingen i denne saken vil danne 
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presedens for liknende saker på Seiland og i andre verneområder, jf nml § 10 om samlet 
belastning. Nml §§ 11-12 anses ikke å være relevante i denne saken. 
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ST 19/2024 Regnskap 2024 

Vedlegg: Regnskap og budsjett Seiland/Sievju nasjonalparkstyre pr 11.11.24 

Forvalters innstilling 

Seiland/Sievju nasjonalparkstyre tar regnskapet til etterretning. Forvalter gis fullmakt til å 
foreta innkjøp ut 2024 i henhold til budsjett.  

Saksopplysninger 

Forvalter innstiller på et budsjett der utgiftene belastes prosjekt N1100 (drift) og N1102 
(tiltak) som må brukes opp innen årsslutt. Midlene på prosjekt N1104 (startpunkt Altneset og 
Bekkarfjord) kan stå over til neste år.  

 

 

RS 7/2024 Status for kjørespor- og kloppeprosjektet 

Forvalter orienterer om status for prosjektet der man samarbeider med Bekkarfjord siida om 
å flytte et ATV-kjørespor fra myrområdet i Leakševággi til rabbene lenger nord.  

I kjølvannet av denne omleggingen har siidaen og nasjonalparkstyret hatt en avtale om å 
klopplegge noen kortere strekk langs det eldre og etablerte kjøresporet, totalt 50 meter 
fordelt på fire strekk. Nasjonalparkstyret kjøpte inn materialer på tampen av 2023 og fraktet 
dem ut i terrenget med helikopter i juni 2024. Siidaen skulle stå for snekring og vedlikehold. 
Status nå er at arbeidet med kloppene ikke er påbegynt, men at siidaen regner med bygging 
neste år. 

Styret bør diskutere hvordan sikre framdrift i prosjektet. Styret bør også diskutere hvordan 
man går fram i videre kontakt med siidaen, med tanke på styresaken som ble behandlet 10. 
september.   

  



11 
 

 

 

 

SEILAND/SIEVJU 
NASJONALPARKSTYRE   Saksfremlegg  

 

   

 Saksbehandler: Ingunn Ims Vistnes 

Dato: 11.11.2024 

 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 

Seiland/Sievju nasjonalparkstyre ST 20/2024 18.11.2024 

 

 

Møtekalender 2025 og årsrapport 2024 - Seiland nasjonalparkstyre 

 

Forvalters innstilling 

Styret tar årsrapporten til etterretning.  

Følgende møtekalender for 2025 vedtas: 

Dato i 2025 Møte 

Torsdag 20. februar Styremøte 

Torsdag 20. – fredag 21. februar Samling med nasjonalparkstyret og Rådgivende utvalg  

Fredag 23. mai Styremøte 

Tirsdag 12. – onsdag 13. august Befaring Melkevatnan, kloppe/kjøresporprosjekt? 

Fredag 26. september Styremøte 

Torsdag 20. november Styremøte 
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Saksopplysninger 
I henhold til styrevedtektene for Seiland/Sievju nasjonalparkstyre bør styret avholde minst 4 
møter årlig, og ellers når lederen bestemmer det. Lederen plikter å kalle inn til møte dersom 
minst en tredel av medlemmene ønsker det. Styresaker kan behandles pr mail eller Teams 
dersom det er behov for rask avklaring. I henhold til vedtektene bør nasjonalparkstyret ha 
minst ett årlig dialogmøte med rådgivende utvalg.  

Styremedlemmer: I 2025 er det Stortings- og Sametingsvalg 8. september, men 
erfaringsmessig er ikke oppnevning av representanter fra Sametinget klar før på nyåret året 
etter. Vi forventer derfor ikke utskifting av styremedlemmer i 2025. Styreleder vil være i 
mammapermisjon fram til 15. juli 2025. Nestleder vil da være fungerende styreleder.   

Rådgivende utvalg: I 2024 arrangerte vi befaringer til Altneset og Hønseby for Rådgivende 
utvalg. Forvalter foreslår å samle hele RU til en felles samling i 2025, tilsvarende det vi har 
gjort tidligere år. Fordelen med en felles samling er at man får samlet folk fra både nord- og 
sørsiden av Seiland, og at man ikke bruker tid i feltsesongen.  

Befaring: Forvalter foreslår en befaring til Melkevatnan med mulighet for å kombinere med 
oppfølging av kjørespor/kloppeprosjektet i lag med reindrifta. Alternativt kan befaringen 
brukes til å besøke andre nasjonalparker, men da bør vi ha minst 3 dager.  

Større samlinger: Siden det var en felles samling for styrene i Troms og Finnmark i 2024, 
regner vi ikke med større samlinger i 2025.  

 

Årsrapport 2024 

I 2024 har Seiland/Sievju nasjonalparkstyre hatt følgende møteaktivitet: 

Dato Møteaktivitet i 2023 

4. mars Konstituerende styremøte i Alta 

3.-4. april Samling i Tromsø for alle verneområdestyrene i Troms og 
Finnmark 

24. juni Befaring startpunkt Altneset og Kufjordbotn, styret og Rådgivende 
utvalg 

23.-25. august  Befaring med styret rundt Seiland  

23. august Møte med RU på Hønseby 

25. august Styremøte på Hakkstabben 

10. september Styremøte på Teams 

18. november Styremøte i Alta 
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Rådgivende utvalg: I år møtte vi RU ute på startpunktene, med befaring til startpunkt 
Altneset mandag 24. juni med RIB fra Alta (20 stk fra Alta + 7 stk med fra Altneset), og møte 
og middag med RU på Hønseby fredag 23. august (22 stk). Det var god stemning og gode 
diskusjoner på begge arrangementene, og vi fikk med oss noen flere enn dem vi treffer på et 
vintermøte. Ulempen er at folk fra nord- og sør-Seiland ikke får møtt hverandre, slik vi har fått 
til på vintermøtene, og at det er relativt arbeidskrevende for forvalter å arrangere to ekstra 
befaringer i feltsesongen.    

Startpunkt Altneset og Hønseby: Forvalter besøkte Hønseby noen dager i april, og fikk 
byttet ut flere skilt med gammel logo, byttet ut defekte bildeskjermer med nye og fikk ryddet i 
utstillingen. Det gjenstår å lage ny infoplakat til portalbygget. SNO fikk satt opp ny stolpe med 
turpostkasse og skilt i krysset mot Storvannet i august. På Altneset har vi fått utvidet plassen 
rundt Ventebua, og kjøper inn bord og benker som er klare til neste år. Vårt inntrykk er at 
begge startpunktene fungerer godt.   

Startpunkt Store Bekkarfjord: Brygga ble lagt ut 24. juni, en dag senere enn planlagt. Fram 
til 23. august hadde 288 personer skrevet seg i boka. Man må forvente over 300 personer 
ved sesongslutt, det er på samme nivå som i 2022 (266 stk) men mindre enn i 2023 (439 
stk). Forvalter og SNO har sjekket elvesletta og elvekanten for søppel og toalettplasser flere 
ganger gjennom sesongen, og som vanlig funnet lite søppel. Folk tar godt vare på stedet. 
Det ser også ut til slitasjen på stiene ikke er økende, når man ser på stibredde og erosjon. 
Hammerfest Havn hadde oppdraget med flytting av brygge i vår, men oppdraget er gitt til 
GeoNord i høst pga pris. Landgangen til flytebrygga hoppet av brygga under en periode med 
mye vind og stor flo i høst. Cermaq fikk løftet landgangen opp på brygga igjen. Den ene 
skinnen er borte, vi hadde tidligere notert at de var dårlig festet. Dette blir ordnet før neste 
sesong.  

Reindrift: Forvalter har hatt mye kontakt med reindrifta om klopping og flytting av 
kjøresporet i Leakševággi, jf befaringer med reindrifta og styret i 2022 og 2023. Klopper ble 
fløyet ut med helikopter i juni. Avtalen var at reindrifta skulle snekre klopper i løpet av 
sommeren. Det har ikke skjedd, og krever videre oppfølging. Flere uheldige saker om 
scooterkjøring gjør at styret også bør jobbe med en mer spesifisert dispensasjon for de 
enkelte reindriftsutøverne og drenger.  

Sauedrift: Også i år har sauedrifta klart seg uten bru over det midterste løpet av Melkelva. 
Dette fører til at den midterste elvesletta ikke blir beitet så mye som tidligere. Det har vært 
lite kontakt med beitelaget i 2024. Beitelaget jobber trolig med planene om ny bru, og det vil 
være gunstig for å holde kulturlandskapet i hevd.  

Søppelaksjon: Søppelaksjonen i månedsskiftet august-september ble gjennomført med en 
klasse fra Alta folkehøgskole. Forvalter og SNO sto for planlegginga. Vi plukket i 
Bårdfjordbotn, ytre Kalvebukta, Bårdfjordnesset og Hompavika. Det ble plukket rundt 1000 
kg, grovt estimert. Vi fikk med oss 600 kg tilbake med oppsynsbåten, og har engasjert Alf 
Aksel Pedersen i Kvalfjord til å hente det siste fra Hompavika til Kvalfjord. Boreal sponser 
videre frakt fra Kvalfjord til Alta. På grunn av vanskelige vindforhold har denne søpla 
foreløpig ikke blitt hentet.  

I tillegg til at vi holder Bårdfjord-området fri for søppel, opplever vi at søppelaksjonen er god 
omdømmebygging for nasjonalparken og folkehøgskolen. Vi får mye positiv respons på 
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arbeidet som gjøres. Den fører også til at vi har godt oppsyn og etter hvert god kjennskap til 
Bårdfjorden.   

SNO: SNO hadde helikopteroppsyn med ulovlig snescooterkjøring i april, og anmeldte to 
personer for ulovlig kjøring. SNO har hatt oppsyn med brygga i Store Bekkarfjord på 
vinterlagringsplassen og oppsyn med elvesletta under høysesongen i juli. De fikk satt opp ny 
stolpe til turbokkassa i krysset mot Storvannet, 2 km fra Hønseby. I juni gikk SNO og 
forvalter rundt Seiland med båt, med fokus på registrering av sjøfugl og generelt oppsyn. De 
har skyssa forvalter til befaring i Kufjorden og fraktet styret rundt Seiland på befaring, da i 
kombinasjon med egne oppdrag på kysten.  

Informasjonsarbeid: Våre nettsider www.seilandnasjonalpark.no,  
www.nasjonalparkstyre.no og Facebook holdes jevnlig oppdatert, og vedtak legges 
fortløpende ut på www.miljovedtak.no.  

Forvalter: Store prosjekt i 2024 har vært kloppeprosjektet i Leakševággi, utfylling av 
uteområdet rundt Ventebua på Altneset, organisering av befaringer med RU og styret i juni 
og august, organisering av søppelaksjon og fornying av skilt på Altneset og Hønseby. Hun 
var med botanikere fra Sállir på naturtypekartlegging i Leakševággi i juli/august. 
Grunnleggende arbeidsoppgaver er saksbehandling, kontakt med brukere av 
nasjonalparken, informasjonsarbeid og formidling.  

 

  

http://www.seilandnasjonalpark.no/
http://www.nasjonalparkstyre.no/
http://www.miljovedtak.no/
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SEILAND/SIEVJU 
NASJONALPARKSTYRE  

 Saksfremlegg  

 
   

 Saksbehandler: Ingunn Ims Vistnes 

Dato  11.11.24 

 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre 21/2024 18.11.2024 

 

Innmelding av behov for tiltaksmidler og SNO-ressurser for 2025 
 

Vedlegg:  

Strategi for bruk av tiltaksmidler i verneområder 2020-2025 

Rammer og opplegg for statsforvalterne og verneområdestyrene – midler til tiltak i verneområder og 
naturrestaurering, samt SNO-ressurser i verneområder - 2025 

 

Forvalters innstilling 

(1) Seiland/Sievju nasjonalparkstyre ber SNO Alta om å prioritere følgende oppgaver. 
Tiltakene gjøres i samarbeid med forvalter.  
 

• Overvåke restaureringen av myra i Leakševággi  
 

• Bistå med planlegging og gjennomføring av søppelaksjon på vestre Seiland  
 

• Gjennomføre kontroll av ulovlig scooterkjøring i nasjonalparken på vårvinteren 
 

• Befare byggverk og fjordområdene i juni 
 

• Holde oppsyn med flytebrygga i vinterlagring, en tur i mars-april  
 

• Oppsyn med elvesletta i Store Bekkarfjord i juli 
 

• Kartlegge søppel i indre deler av nordre Seiland 
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(2) Seiland/Sievju nasjonalparkstyre søker om midler til oppgavene i tabellen under, i 
prioritert rekkefølge. Forvalter gis fullmakt til å korrigere beløpene dersom innhenting av 
tilbud eller ny informasjon fra Miljødirektoratet viser behov for dette.  

 
Prioritet Tiltak, konto N1102 Kostnad (kr) 
1 Søppelaksjon Bårdfjorden/vestre Seiland 

 
50 000 

2 Vinterlagring av flytebrygga i Store Bekkarfjord, flytting høst 
og vår. Kanalisering av ferdsel.  
 

80 000 

3 Plakater og tiltak startpunkt Hønseby 
 

10 000 

4 Plakater og tiltak startpunkt Altneset 
 

5 000 

5 Plakater og tiltak startpunkt Store Bekkarfjord 
 

10 000 

6 Skjøtsel av myrområder rundt Leakševággi 
 

      20 000 

7 Helikoptertransport til kartlegging og utfrakt av søppel, indre 
Seiland nord 
 

20 000 

8 Tilsyn med og vedlikehold av turløyper 
 

5 000 

 SUM 
 

200 000 

 

Saksopplysninger 
Årets aktivitet og foreslåtte tiltak vil bli nærmere presentert i møtet. Innstillingen er skrevet ut 
fra forberedende bestillingsmøte mellom forvalter og lokalt SNO 6. november.  
 
Forvalter anbefaler at styret i 2025 fortsatt jobber med uteområdet på Altneset og får fullført 
dette. Her bruker vi midler fra prosjektkonto N1104. Det innstilles derfor på et noe lavere 
beløp enn vanlig på N1102 (tiltaksmidler), slik at man har tid til å jobbe med Altneset.  
 
Behovet for tiltaksmidler skal meldes inn til Miljødirektoratet innen 10. januar 2025. 
Innmelding om tiltaksmidler er en formalisert prosess mellom nasjonalparkstyret og lokalt 
SNO for å sikre god dialog og forutsigbarhet med hensyn til prioriteringer av tiltak og oppsyn i 
nasjonalparken i det kommende året. I praksis viser innmeldingen hvilke tiltak styret ønsker å 
prioritere det kommende året, gitt at man får midler, og i praksis vil en del av tiltakene ikke 
involvere SNO. Tiltaksmidlene tildeles over en statlig investeringspott (1420.31), og skal 
utelukkende brukes til tiltak i regi av styret som forvaltningsmyndighet. Styret kan kjøpe 
tjenester av andre for å gjennomføre tiltakene, men midlene kan ikke brukes som rene 
tilskudd til andre aktører.  
 
I henhold til «Strategi for bruk av midler til tiltak i verneområder, 2020-2025» fra 
Miljødirektoratet vil midlene prioriteres til «tiltak som virker avbøtende på negative 
påvirkningsfaktorer der verneverdiene er truet». Negative påvirkningsfaktorer kan for 
eksempel være gjengroing, slitasje og forsøpling. Midlene kan brukes til informasjonstiltak, 
kanalisering av ferdsel, tilrettelegging med mer. Tiltakene skal være forankret i en 
besøksstrategi eller forvaltningsplan. Generelle naturkartlegginger dekkes ikke av 
tiltaksmidlene, men kan dekkes over driftsmidlene dersom de er knyttet til arbeidet med 
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forvaltningsplan, besøksstrategi eller skjøtselsplaner (se neste sak om driftsmidler). Merk at 
ansvaret for oppfølging av kulturminner ligger hos kulturminnemyndighetene, og at slike tiltak 
vanligvis ikke blir prioritert. 
 
 
Kommentarer til de foreslåtte tiltakene:  
 

• Kjøresporet i myrområdet i Leakševággi skal ikke lenger brukes, og vi forventer at det 
vil gro igjen og at myra vil restaureres. Vi ber SNO gjøre årlige registreringer av 
kjøresporet og eventuelt vurdere restaureringstiltak i samarbeid med forvalter.  
 

• Det er behov for en årlig søppelaksjon i Bårdfjorden, og vi ber SNO bistå med 
logistikk og planlegging. I tillegg vil det være nødvendig å leie inn en ekstra båt for å 
få transportert hele skoleklassen frem og tilbake.  

 
• Elvesletta i Store Bekkarfjord bør ha oppsyn gjennom hele sesongen, for å sjekke om 

det blir forsøpling eller toalettplasser langs elva. Forvalter får vanligvis gjort dette i 
forbindelse med andre oppdrag i juni og august. Vi ønsker at SNO også sjekker i juli.  

 
• Fjordområdene i nasjonalparken bør befares årlig, for å registrere hekkende sjøfugl 

på holmer og i fjorder, og for å kontrollere for nye bygg eller tiltak.  
 

• Registrering av søppel i indre deler av nordre Seiland vil danne utgangspunkt for en 
dialog med Reinbeitedistrikt 24B om hva som kan fjernes og hvordan.  

 
• Flytebrygga i Store Bekkarfjord må flyttes hver vinter for å unngå skader fra ising 

innerst i fjorden. Brygga legges ikke tilbake før 23. juni, dette er et forvaltningstiltak 
som gir mindre ferdsel og forstyrrelse under kalving og hekking.  
 

• Vi har avtale med Hakkstabben og Altneset bygdelag om tilsyn og vedlikehold av de 
tre merka turløypene på Altneset.  

 
 
Eventuelt mer-/mindreforbruk skal rapporteres til Miljødirektoratet i forbindelse med de faste 
rapporteringene 31.08. og 31.12.  
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SEILAND/SIEVJU 
NASJONALPARKSTYRE  

 Saksfremlegg  

 
   

 Saksbehandler: Ingunn Ims Vistnes 

Dato: 11.11.2024 

 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Seiland/Sievju nasjonalparkstyre 22/2024 18.11.2024 

 

Innmelding av behov for driftsmidler 2025, Seiland/Sievju 
nasjonalparkstyre  

 

Forvalters innstilling 

Seiland/Sievju nasjonalparkstyre søker Miljødirektoratet om 370 000 kr til drift av styret for 
2024. Forvalter gis fullmakt til å korrigere beløpet dersom innhenting av tilbud eller 
informasjon fra Miljødirektoratet viser behov for dette.  

 

Saksopplysninger 

Styret skal melde inn behov for driftsmidler til Miljødirektoratet innen 10. januar 2025. Vanlige 
driftsutgifter for styret er honorar, reise og andre utgifter i forbindelse med møter og 
befaringer, forsikring av eiendeler (brygge og ventebu), samt utstyr og materiell til styret og 
forvalter. Nytt i 2024 var at også utgifter til årlig drift av nasjonalparken (f eks brøyting, 
tømming av utedoer, utkjøring av ved, og liknende) ble flyttet fra tiltaksmidler til driftsmidler. 
Vi har ikke fått endelig beskjed om hvordan dette meldes inn for 2025.   

 

Vurdering 
Drift av nasjonalparkstyret  

Seiland/Sievju nasjonalparkstyre fikk tildelt kr 340 000 til drift i 2022-2024, kr 330 000 til drift i 
2021, 380 000 til drift i 2020, kr 340 000 til drift i 2019, og kr 300 000 pr år i 2016-2018. Det 
er konsekvent tildelt noe lavere beløp enn det man har søkt om. Midlene har blitt brukt opp, 
men det har ikke vært så knapt at det har hindret styrets aktiviteter.  

I budsjettforslag for 2025 er det tatt høyde for en 2-3 dagers befaring til Seiland og en 
samling med overnatting for styret og rådgivende utvalg.  
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Drift av nasjonalparkstyret Budsjettforslag 2025 

Honorar og tapt arbeidsfortjeneste styret 150 000 

Reise/overnatting styret og RU 70 000 

Møterom, bevertning, leie av transport 40 000 

Utstyr og forsikring 60 000 

Andre kostnader 50 000 

SUM 370 000 

 

 

DS 1/2024 Tillatelse til lavtflyging og landing med helikopter i Seiland 
nasjonalpark for å fly inn kraftfôr til rein – Reinbeitedistrikt 24 A 

Vedlegg: Svarbrev til Mikkel I. Eira - Tillatelse til lavtflyging og landing med helikopter i 
Seiland nasjonalpark for å fly inn kraftfôr til rein – Reinbeitedistrikt 24 A 

Forvalters innstilling 

Seiland/Sievju nasjonalparkstyre tar saken til etterretning.  

Bakgrunn 

Søknaden er behandlet delegert av forvalter. Saken skulle vært presentert på styremøtet i 
juni som ble avlyst.  

 

 

RS 8/2024 Orienteringssaker fra forvalter 

AKAN-policy 

Forvalter for Lopphavet marine verneområde 

 

 

ST 23/2024 Eventuelt 

 

Husk å sende inn reiseregning og honorarkrav innen 1. desember!! 
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